
ZÁPISNICA ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA KONANÉHO DŇA 13.3.2023 

V LECHNICI 

 

1. Otvorenie zasadnutia o 17:10 hod.  

Starosta privítal poslancov na prvom tohtoročnom zasadnutí obecného zastupiteľstva. Zo zastupiteľstva 

sa z pracovných dôvodov ospravedlnil Ján Grivalský. Vzhľadom na účasť konštatoval, že zastupiteľstvo 

je uznášaniaschopné. 

 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 

Za zapisovateľa bol určený: Jozef Musala 

Za overovateľov boli určení: Juraj Grivalský, František Danielčak 

 

3. Schválenie programu zasadnutia. 

Keďže nikto z prítomných nemal žiaden návrh na doplnenie programu zasadnutia starosta predniesol 

návrh na uznesenie 

Uznesenie  č. 1/2023: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje program zasadnutia obecného 

zastupiteľstva 

Za: 4 – Danielčak, Džurný, Grivalský Juraj, Roldžák Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

4. Prerokovanie žiadosti o dotáciu CVČ Spišská Stará Ves 

Starosta uviedol, že mesto Spišská Stará Ves požiadalo, tak ako každoročne, o dotáciu na záujmové 

vzdelávanie detí, ktoré navštevujú CVČ v Sp. St. Vsi. Po preverení u rodičov zistil, že niektoré krúžky 

boli ku konci decembra 2022 zrušené z dôvodu odchodu učiteľky na materskú dovolenku. U nás sa to 

týka 7 detí. Navrhol preto požadovanú čiastku ponížiť nasledovne: 

Požadovaná čiastka: 13 detí x 95 € = 1 235 € 

Návrh     7 detí x 38 € = 266 € (95 € / 10 mesiacov = 9,5 €/mes. x 4 mesiace = 38 €) 

                                      6 detí x 95 € = 570 € 

Na záujmové vzdelávanie detí CVČ Spišská Stará Ves navrhol schváliť čiastku 836 €. 

Grivalský Juraj – Súhlasím s ponížením, keďže takto sme to realizovali aj v minulosti, keď krúžky boli 

zrušené, pozastavené a pod.  

Uznesenie č. 2/2023: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje dotáciu z rozpočtu obce na záujmové 

vzdelávanie detí, pre žiadateľa Mesto Spišská Stará Ves vo výške 836 € 

Za: 4 – Danielčak, Džurný, Grivalský Juraj, Roldžák Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

5. Prerokovanie poskytnutia dotácie na chod zdravotného strediska v meste Spišská Stará Ves 

Starosta uviedol, že tak ako bolo avizované na predchádzajúcich zastupiteľstvách, mesto Spišská Stará 

Ves požiadalo obce Zamaguria o príspevok na vykrytie straty na zdravotnom stredisku. Táto strata 

vzniká hlavne na energie spoločných priestorov, údržbu a upratovanie. Mesto Sp. St. Ves vyčíslila ročné 

náklady na zdravotné stredisko na cca 16 000 €/rok. Od obcí požaduje symbolické 1€/obyvateľa/rok, čo 

v prípade obce Lechnica činí 256 €. Starosta navrhol túto dotáciu schváliť a dodal, že aj v prípade, že 

všetky obce poskytnú uvedený príspevok, tak suma činí cca 4000 € čo len zmierni náklady mesta.  

Danielčak – nie je to vysoká suma, ktorá by ovplyvnila obecný rozpočet čiže nemám výhrady 

Grivalský Juraj – súhlasím s p. Danielčakom 

Uznesenie č. 3/2023: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje dotáciu z rozpočtu obce na chod 

zdravotného strediska pre žiadateľa mesto Spišská Stará Ves vo výške 256 € 

Za: 4 – Danielčak, Džurný, Grivalský Juraj, Roldžák Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

6. Prerokovanie zámeru výstavby materskej školy v obci Lechnica 

Starosta uviedol: Z plánu obnovy je vyhlásená výzva na budovanie kapacít materských škôl. Vzhľadom 

na to, že výstavba domova dôchodcov je už mimo realitu, tak ako som to spomínal na predošlých 

zastupiteľstvách, tak by sme mali zvážiť zapojenie sa do projektu výstavby materskej školy. Dotácia je 

100 % do výšky 17 388 € na jedno vytvorené miesto v materskej škole čo v prípade výstavby škôlky 

s kapacitou 40 detí by malo dostatočne postačovať na vykrytie výstavby celej budovy s dostatočne 

nízkymi energetickými stratami. Využiť sa dajú pozemky pod ihriskom a susedný pozemok, ktorý sme 

dokúpili pred pár rokmi. Poslancom predstavil orientačnú štúdiu, ktorá bude prerokovaná s 

projektantom. Uviedol, že v prípade ich kladného postoja k tomuto projektu je potrebné konať okamžite, 

keďže alokované finančné prostriedky sú vo výške 70 000 000 € a budovu je potrebné skolaudovať do 



31.10.2025. Zámer výstavby materskej školy je z dôvodu, že obec Červený Kláštor už dlhodobo uvažuje 

o zatvorení materskej školy, kde budova nie je v ich vlastníctve a taktiež sú tam veľké energetické 

nároky keďže budova je v pôvodnom stave. Nájom a vysoké náklady na energie tak výrazne sťažujú 

finančne udržať prevádzku tejto materskej školy. V našej obci by tak vznikla nová materská škola vo 

vlastníctve obce, teda bez nutnosti platiť nájomné. Taktiež by budova spĺňala vysoké energetické 

štandardy, čo by znižovalo jej energetickú náročnosť.  

Starosta ďalej predstavil postup aktivít v prípade kladného stanoviska zastupiteľstva: 

Obstaranie Projektanta  

Projekcia 

Stavebné povolenie  

Verejné obstarávanie  

Spracovanie a podanie žiadosti: ak všetko bude klapať na 100% tak by sa žiadosť mohla podať 

v auguste resp. v septembri ak bude vydané stavebné povolenie a vysúťažený dodávateľ stavby. 

V prípade schválenia by bola realizácia v rokoch 2024 – 2025. Čo sa týka finančnej náročnosti od 

procesu prípravy až po podanie žiadosti tak by to bolo nasledovné: 

Obstaranie Projektovej dokumentácie pre stavebné povolenie: Približne 10 000 € - 12 000 € 

Spracovanie verejného obstarávania a podanie žiadosti prostredníctvom externého manažmentu: 2 000 € 

- 4 000 €,  Spolu to teda môže byť v rozsahu cca 12 000 € - 16 000 € v počiatočnej fáze. Externý 

manažment si zväčša účtuje ešte dodatočný balík financií v prípade schválenia projektu. 

Starosta uviedol, že ceny sú orientačné a uvedené na základe aktuálnych cien pre porovnateľné projekty. 

Výsledné ceny budú zrejmé z výsledku verejného obstarávania v zmysle Zákona a je veľký predpoklad, 

že budú skôr nižšie, keďže sa predpokladá, že do súťaže sa zapojí viacero záujemcov. 

Roldžák – Aj vzhľadom na pripravovanú individuálnu bytovú výstavbu v lokalite nad rybníkom je to 

dobrý krok obce, keďže je predpoklad, že počet obyvateľov a teda aj detí bude rásť v nasledujúcich 

rokoch výraznejšie. 

Džurný – Domov dôchodcov teda padá úplne? 

Starosta – Domov sociálnych služieb je v súčasnej dobe neudržateľnou investíciou. Po covidových 

rokoch sa mnoho domovov dôchodcov potýkalo s nedostatkom ľudí. Niektoré domovy museli aj 

zatvoriť. Podľa dostupných informácií sa v Spišskej Starej Vsi pripravuje ďalší DSS a tri domovy na 

územie Zamaguria sú veľkou konkurenciou. Má to byť služba a nie súperenie o pacienta. Nedostatok 

ľudí v zariadení môže spôsobovať samospráve veľké finančné straty.  

Danielčak – Ako je to s financovaním materskej školy? Keď to nezvláda Červený Kláštor, zvládneme to 

my? 

Starosta – Ako som spomenul, tak Červený Kláštor platí nájomné vlastníkovi budovy. Taktiež budova je 

v pôvodnom a zlom technickom stave. Je nezateplená, nie sú vymenené okná a teda má obrovské 

tepelné straty čo sa prejavuje na vysokých cenách energií. Novostavba materskej školy by bola 

zateplená, boli by v nej využité fotovoltaické panely... – teda moderné technológie, ktoré výrazne znížia 

energetickú náročnosť. Náklady na energie budú teda výrazne nižšie. Nová budova zároveň poskytne 

deťom moderné priestory. 

Grivalský – Zámer je to dobrý, ktorý je pre budúci rozvoj obce nutné podporiť. Je potrebné zdôrazniť, 

že okrem služby budú vytvorené aj nové pracovné miesta, čo bude spĺňať aj sociálny efekt. 

Uznesenie č. 4/2023: Obecné zastupiteľstvo schvaľuje podanie žiadosti o poskytnutie prostriedkov 

mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti na výstavbu materskej školy v rámci výzvy 

Ministerstva školstva vedy a výskumu a zároveň schvaľuje s tým súvisiace financovanie úkonov 

vypracovania projektovej dokumentácie, verejného obstarávania a zabezpečenia externého 

manažmentu až po podanie žiadosti. 

Za: 4 – Danielčak, Džurný, Grivalský Juraj, Roldžák Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

7. Civilná ochrana 

Starosta podal poslancom informácie o civilnej ochrane, taktiež o dokumentácii civilnej ochrane a jej 

uložení. Taktiež uviedol, že je potrebné sa aktívne zapájať do preventívnych opatrení či už proti 

povodniam, alebo akýchkoľvek opatrení týkajúcich sa prevencie pred vznikom mimoriadnej udalosti 

alebo mimoriadnej situácie.  Starosta tiež uviedol, že v dokumentácii sú zahrnuté všetky postupy 

v prípade rôznych udalostí, taktiež telefónne čísla a pod.  

Už nie je k dispozícii sklad CO a ako kryty sa uvádzajú prevažne tzv. JÚBS-y v pivniciach rodinných 

domov. 

Danielčak – niekedy boli v skladoch aj masky. Sú ešte k dispozícii?  



Starosta – nie. Obec už nemá sklad CO. 

Uznesenie č. 5/2023: Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie informácie týkajúce sa Civilnej 

ochrany obce. 

Za: 4 – Danielčak, Džurný, Grivalský Juraj, Roldžák Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

8. Infoblok 

8.1. Starosta informoval poslancov o stave financií, o prebiehajúcich a pripravovaných projektových 

zámeroch, o situácii na národnej úrovni, o aktivačných prácach a pracovníkoch a o ďalších aktivitách 

súvisiacich s chodom obce 

Uznesenie č. 6/2023: Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie informácie týkajúce sa chodu obce 

a všeobecné informácie 

Za: 4 – Danielčak, Džurný, Grivalský Juraj, Roldžák Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

10. Diskusia 

Danielčak – na obecných pozemkoch je nutné orezať stromy, ktoré sú suché a nebezpečné. Je viacero 

lokalít, kde stromy ohrozujú majetok a aj zdravie ľudí 

Starosta – je potrebné sa dohodnúť a vyčleniť na to určitý objem finančných prostriedkov, keďže 

väčšina stromov, o ktorých hovoríme je v dosahu elektrického vedenia či stavieb, ktoré by mohli byť 

jednoduchým zrezaním poškodené. Preto je nutný orez resp. zrezanie pomocou plošiny, ktorú musí 

obsluhovať oprávnená osoba. Taktiež rezy musí realizovať osoba s oprávnením, aby sme sa vyhli 

prípadným problémom napr. pri zranení, poškodení majetku a pod. 

Danielčak – v Spišskej Starej Vsi rezali stromy za odvoz, ale boli to stromy, z ktorých bola nejaká 

výťažnosť, nielen palivo. 

Musala – oslovím týchto ľudí, či by vedeli zrealizovať zrezanie suchých stromov bez nároku na 

finančnú odmenu. Odmenou bude drevo, ktoré zrežú.  

Roldžák – Na dolnom konci od s.č. 3 po s.č. 5 prehradzuje potok bobor. Je možné to nejak vyriešiť? 

Danielčak – problémom je, že si robí nory smerom pod prístupovú komunikáciu do obce, kde je 

umiestnené aj stoková sieť, ktorá pri dosadnutí môže byť zalomená 

Starosta – Požiadal som o súčinnosť PIENAP. Výsledok je taký, že na základe udelenia výnimky je 

možné hrádze rozbiť bagrom. 

 

11. Uznesenie 

Uznesenie je prílohou každého prerokovaného bodu. 

 

12. Záver 

Starosta poďakoval za účasť a informoval poslancov, že ďalšie zastupiteľstvo by malo byť koncom 

apríla a následne 30. júna. 

 

Zasadnutie ukončené o 19:15 hod. 

 

Zapisovateľ:  Jozef Musala 

 

Overovatelia:  Juraj Grivalský 

 

   František Danielčak 


